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За кооперац., читалища и частни лица. 50 » 
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За обявления иа всички общински, общест**•«*«?, 
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с|м. по 1 ла. За баланси на коопераци и <ш!дикагн и» 
страница по 150 лв. 

ЗЛБЕЛЕЖКЯ- Такситт. се CNinin. if една nySin-
кация. при повторение таксите с« удпслаап. 

РСИЧКО вЪ ПРЕДПЛАТЯ. 

ОФНЦИДЛЕИЪ ОТДВЛЪ 
Начьлникъ 

на 0*ср, Вст. Служба 
№ 203 

26 IV 1928 г. 
гр. Варна 

ОКРЪЖНО 
До Г. Г. Околийските и 

уч. ветер. лекари u уч. ветер. 
фелдшери 

за сведение да М-вото на 3 . 
Държ. Имоти, отдел. Ветери
нарно и Вар. Окр. Вет. Лккарь. 

Съ окръжното ми предписание подъ 
№ 63 отъ 22 III 927 г. бе наредено до vo-
репоменатите г. г ветер. лЬкари и фелд
шери въ окржга да отд-Ьлятъ всички ин
струменти, станали негодни за употребле
ние, както и ония, които ся понредеии, но 
могатъ да се поправят» н ги нредадагь по 
официзленъ редъ, подъ списькъ, въ ле
чебниците на съответните окол*'Рсю* цен
трове, т е, отъ Варненска околия въ Окр. 
ветер! лечебница въ гр. Вярна и отъ Про
вадийска — въ окол ветер. лгчебнию нъ 
гр. Провадия, гдЪто ще се сиртиратъ и 
абсолютно негодните ще се брзкуватъ отъ 
предвидените въ закона комисии, а дру
гите ще бждатъ предадени въ окр. ветер. 
лечебница за поправянето имъ. 

Това се налага отъ най елементарните 
понятия из домакинска грижлиюсть и пес-
телнвость на тоя скжпъ иивентаръ въ се
гашното време на всеобща криза, когато 
\й>о,чт!' стократно лоскжпнз и дистав-
**t>* му струва грамадни средства. 

Това, обаче, и до днесъ не v направе
но и азъ съ съжаление гребк* да комета-
тирамъ факта, че въ мнено амбулатории 
наредъ съ станалите обсолютно неюдни 
инструменти, сюятъ захвърлени по шка
фовете и ония, конто съ само попредем; 
но биха могли да бждат! поправени и на
ново използувани, когато въ сятото вре-
ме исканията иа нови инструменти про-
дължаватъ. 

Като напомнямъ на горепоменатитЬ г. 
г. ветер. лекари и фелдшери казаното ми 
окржжно, нокчнвамъ ги въ най-Непродъл
жително време ла пристмпятъ къмъ из
пълнението му, кело ги нредупрежлавамъ, 
че н;« ония които не сд ю изпълнили. но
ви инструменти не ще се от пуснат ъ и че 
ако при РСШ13И1П* си конпатграмъ тона 
положение» ще ги дътржа отговорни за ироя-
ясната немарливость кгмт инструмента
риума на поверените нмг змбуг.зт»тин. 

НегодинтЬ дом.иачкки пеши те гс бра
куват ъ на самото мЬст^ч 

Намрлмикъ ма Ветср. спжбл: 
Л ръ В Пачсвъ. 

ОКРЪЖНО 
До Г. Г Книтта) ita 

с г л о и т * ff<tnt:fu »>ъ Ваг*м-н 

я1р**тели п^и Пост, Ксдоси**, 
да строго ttin%*>nc7ivt 

Вярггсиоа 
Окр. Пост. Ко*гсп* 

ГЬ WW 
26 IV 192Я f. 

ip . Варна 

r. г 
Съгласно писмото на Българската Цен

трална Кооперативна Банка подъ «М- 269?0 
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отъ II априлъ 1928 год. основано на това 
на Министерството на Народната Просвета 
подъ № 8290 отъ отъ 27 мартъ т. г> е на
редено до държавнитЬ бирници да се съ
бере 2% кооперативни вноски отъ неиз
правните къмъ фонда общини отъ връх
нините предварително, въпреки че некой 
отъ тЪхъ не еж ги предвидили въ бюдже
тите си, като се задължаватъ общините да 
гласуватъ за тЬхъ допълнителни бюджети. 

Етъ защо предлага Ви се да предви
дите всички дължими 2°/о кооперативни 
вноски въ бюджетите си начиная отъ 1924 
—1925 ф. г. до днесъ. Ако бюджета Ви е 
утвърдена, то да гласувате допълнителенъ 
бюджетъ въ който да ги предвидите като 
дългъ, тъй като горните вноски ще бждатъ 
събрани отъ бирниците предварително. 

Зам. Председатель: А. Ивановъ 
Секретарь: Н. Николиевъ 

Район. Инспекщъ: Б. Д. ГЕНЧЕВЪ—Ворна. 

СТОПАНСКИ ВЪПРОСИ 
кокъ да подобримъ родното птице

въдство. 
Продължение отъ брой 3. 

Трето условие за увеличение носливостьта е 
да се оставятъ за носачки само ония екземпляри, 
които отъ наблюдение еж ни доказали носли
востьта си. Добри носачки можежъ да си наба-
вимъ отъ некои чуждестранни раси, но можемъ 
да си подберемъ такива и изъ между нашите 
кокошки, каквито имаме. Носливостьта се устано
вява съ така наречените контролни гнезда, които 
представляватъ отъ себе си едно сандъче—гнездо, 
което е така приспособено, че като влезе кокош
ката въ него капака му автоматически се затваря 
и следъ снасяието на яйцето, кокошката требва 
да се извади отъ гнездото. Всички кокошки отъ 
стадото требва да иматъ поставени номера — «а 
пръстенчета, върху единия си кракъ и при из
важдането имъ отъ гнездото да се отбелезва вър
ху яйцето №-ра на кокошката и датата на ски-
сането му. По тоя начинъ, презъ единъ сезонъ, 
ще се види кой кокошки еж най-добрите носачки 
и техъ ще осгавиме за носачки, а също отъ тех-

Публикуване протоколите но Ввр-
неяски Окржженъ Съветъ. 

П Р О Т О К О Л Ъ N* 6 

На Варнерския Окржженъ Съветъ, II редовна 
сесия ХШ-й избирателенъ иериодъ. 

Заседание на 7-й февруарий 1928 год. 

Присжтетвуватъ: 28 окр. съветници, а от-
ежтетвуватъ петь. 

Откриване заседанието. Въ 14 часа г. 
Председателя следъ като констатира, че присжт
ствуватъ повече отъ половината окр. съветници, 
обяви заседанието на съвета за открито. 

Р Е Ш Е Н И Е Jfe—25 

Изслушване доклада на началника на 
окр Архитектурно бюро за козпзративенъ 
строежъ народ. Училища. Председателя. Да-

вамъ думата на Н-ка на Архитект, бюро да на
прави своето изложение. 

Н-къ Арх Бюро АрХ Г. Костовъ. Че
те доклада на Архитектурното бюро за коопе-
ративенъ строежъ на основни народни училища 
презъ 1927 г., (Печатанъ въ доклада на Пост. 
Комисия отъ 1. I. до 31 XII 1927 г.) 

Председателя. Благодари на Н-ка на Архи
тект. бюро за направеното отъ него изложение. 

Д. Шиковъ. Отъ направеното изложение на 
г. Архитекта се вижда, че разходите за коопе-
ративенъ строежъ на основни нар. училища еж 
направени доста, а приходите не могатъ да по* 
криятъ дори и 7з о т ъ техъ. Немамъ на ржце 
закона за кооперативенъ строежъ, защото немахъ 
предъ видъ, че неговото изложение ще се даде 
днесъ, за да направи проучвания, но искамъ да 
зная, не се ли спазва некой редъ съ огледъ 
средствата които общините даватъ да имъ се 
разрешаватъ и кредитите по този законъ. Н*пр* 
на Варнен. община е отпуснатъ заемъ 4,400,00 
лв. която сума съответствува ли на кооператив 
те вноски които внася въ фонда. 
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внгк яйца ще поставяме за лупене. Контролно 
гнездо може да си направи всеки по мераклия сто-
панинъ или дърводелецъ, образецъ за такива може 
да се види въ всеко агрономство, земледЪлска 
катедра, или пъкъ въ основаните напоследъкъ: 
централна птицевъдна станция въ гр. София или 
нейните филиали изъ царството. 

Когато се подбирагъ яйцата добре е да се 
обръща внимание и на: цвета на перушината, чов
ката и краката на кокошките, отъ които еж сни-
сани, та по тоя качинъ дь се добиягь типични 
еднообразни екземпляри. Яйцата за лупене не бива 
да бждагь по-стари отъ 15—20 дена. 

Следъ излупване на малките пиленца требва 
да се обърне сериозно внимание на храненето имъ, 
като имъ се дава както поменахме по-горе разно
образна храна. Отъ добитите пилета требва да 
се оставягъ за разплодъ, ония екземпляри, които 
иай-добре еж онаследили качествата на майките 
си. Голема грешка правягь нашите стопанки и 
стопани гдето пролетно и летно врем-i колятъ 
най-големите пилета, а именно те съ най-добри
те екземпляри. 

Безспорно при правенето на подборъ требва 
да се обърне внимание и на петела, защото него
вите качества до голема степень се онаследяватъ. 
За носачки не требва да се оставятъ кокошки 
по-стари отъ 3 години. 

При такъвъ единъ систематически и внима-
теленъ подборъ, ние ще можемъ да издирнмъ та

кива екземпляри отъ нашата кокоткм, които ше 
могатъ да съперничагь на чуждестранните расови 
кокошки» защото безъ съмнение н те еж добити 
по такъвъ начннъ. 

Четвъртото важно условие на което требва 
да се обърне внимание въ нашето птицевъдство 
е това. да се предпязвагь птиците отъ заболеване. 
Особено е опасна кокошата холера, кояго при 
появяването взема опустошителни размери. Не по-
малко опасни съ и другнге болести, като чумата, 
дифтерита и т. и. Всички тези болести се прена
сял», чрезъ храната, водата и др. предмети които 
се намирате около кокошките При случаите на 
заболеване требва да се вземате много строги 
предпазителни мерки на каквите нашите селски 
стопани за съжаление съвсемъ не обртщате вни-
тание. При констатиране на болеел», требва вед
нага да се отделяте здравите кокошки отъ забо
лелите. а не обратното и курника старателно да 
се дезинфекцира. Умрелите да се заннеате далеко 
огъ стопанството и дълбоко въ земята да се за
копавате. Да се уведоми веднага ветеринарната 
власть, която ще вземе съответните предпазителни 
мерки; на лицата, които първи съгбщаватъ за 
появилата се болхсть съгласно нарежданията на 
Министерството на вемледелксто и Държавните 
имоти се дава възнаграждение, а на стопаните 
чийто кокошки съ заболели се даватъ дезинфек
ционни и лечебни материали безплатно. 

Крайно осъдителна и неразумна е практиката 

Н-КЪ АрХ. Бюро Г. КОСТОВЪ. Варненската 
община ще внесе още тази година сум?та 3.400,000 
лв. и ще строи още две прогимназии. Чл. б отъ 
закона за кооперативенъ строежъ на основни f на
родни училища гласи така: „Ако сумите, които 
общините сд предвидели въ бюджетите си, съ
гласно чл 2 буква „а* отъ този законъ, не се 
внасяте навреме — найкъсно до 31 декемврий 
отъ финансовата година, плащате се до края ма 
финансовата година огъ лържатттЪ бирници отъ 
сумите, които общините има да получавате отъ 
техъ за връхнини или други налози. На общини 
пъкъ които не предвидите определения 2 % 
вносъ, Министерството на вътрешните рабсти и 
народното здраве, респективно окръжния улра-
внтель или постоян. комисия, внисате следусмата 

сума ири утвърждаване на бюджета имъ Сж* 
щлте разпореждания важате и за сумите, които 
требва Д* бждагь вписани по чл. 2 буква ,6% 

бюджетите на окръжните съвети*. 

д, Ш'К0ВЪ Агь смЪтамъ, че тукь требва 
%ш ~ot изрзботи наредба за отпуЩ1не заеми по 
ичннъ да се поощрявате ония села и общини съ 

ползуването на кооперативните средства за на
права училища, разбира се ония които бждагь 
редовни и внисатъ пноските си или пъкъ имате 
готови средства. Тъй както върви, менъ ме е 
страхъ, че можемъ да изпадиемъ въ положение
то въ каквото еж изпаднали планоенсмачиото и 
водоснабдително коопгр, бюра. Аяъ зндмъ iwnp. 
искано е да се строи доста отдавна училище въ 
с, Микодаснкя Плаиовет* и поемните условни 
изготвени но поради туА, че мис нямаме достатъчно 
средсва кала ни се отъ окр. учил инспекции» че 
сме останали пакт» на заденъ плзмъ съ ползува* 
нето на този крелите. 

Архнт. Г. ос авъ. Оте с Николасвка ао-
сега е постъпило искане .ла ььпраъа планове и 
сметки само за модерни иуждшшм. Верно е. че 
ялакъ и книжа за искане постройка на училище 
има, обаче този проекте дешелъ въ учил ин
спекция, КОЙТО го намира недостатъчно пъленъ в 
днесь съ писмо им се съобщава за преработва
нето му и направа на новъ проекте. 

Д. Ж Д*€»с**0йъ. При постройката на 
Градннаровското основно училища имаме следния 
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отъ страна на не«ои стопанки и стопани да за-
бождатъ умрелите кокошки по колове съ цель да 
се уплашела болестьта, по тоя начинъ тя съвсемъ 
не се плаши ами се разпространява, или пъкъ да 
се изхвърлятъ макаръ и далече отъ стопанството 
на повърхностьта на земята, или пъкъ въ близко-
течащето дере или река. По тоя начинъ освенъ, 
че не се ограничава заразата въ стопанството, ами 
се разпространява въ съседните стопанства и села 
където дерето или реката минава.' 

Чистотата е половинъ здраве, затова требва 
да се обръща особено внимание върху нея въ 
курницнте, храната и др. предмети които еж около 
кокошките. Храната да се дава обезателно въ 
съдове така направени, че да могатъ кокошките 
да я обиратъ. 

Като се спазятъ горе поменатите условия, 
които въ общи черти съ нахвърлени, а това не 
съставлява големъ трудъ и средства; иска се 
малко повече грижи и любознателность, ние ще 
можемъ въ едно късо време да увеличимъ броя 
на кокошките въ страната ни и носливостьта имъ. 
И достатъчно е да ги удвоимъ, ще можемъ да 
правиме единъ износъ на яйца отъ Г5 милиарда 
лева, а това значи яйцето да вземе 1/4: отъ на
шия и/влъ износъ. 

По TQfl пжть ние ще можемъ да догонимъ 
държавите като: Дання, Холандия, Белгия, Аме
рика и др., където яйцето съставлява една отъ 

примеръ: приемателната комисия констатира из
вестни дефекти въ извършените работи на учи
лището, като згсгавя предприемача въ извесгенъ 
срокъ да ги изправи, обаче предприемача не 
благоволява да сдори това, нито пъкъ се позво 
лява на учил. н-ство да ги извърши съгласно 
закона. Това училище е отдадено по търгъ на 
предприемача за 270 ,000 ле., обаче по искането 
на предприемача кмета на селото заставялъ насе
лението да му превозва песъкъ, камъни и др. 
Какъ стои този въпросъ? 

Архит. Г. остовъ. Азъ дочувахъ за таки 
ва работи и не искамъ да повервамъ, но сега 
се повтарятъ тия слухове. Предприемача е изве
стния Ив. Ивановъ. Постройката на училището 
стана презъ времето на моя предшественикъ, а 
въ моето време стана приемането и констатирах
ме тези дефекти. Дали тези поправки съ извър
шени или не, менъ не ми е известно, за да оти
де комисия и прегледа. Въ поемнитЪ условия не 
t казано, че песъкъ и пр. ще се превозва отъ 
населението, защото той е обещалъ, че ще на
прави нещо по-солидно, което все пакъ не е на-

главните храни на населението и една отъ глав
ните износни пера. 

Въ Дания се падатъ на човекъ отъ населе
нието по 5—7 кокошки и броя на кокошките презъ 
1924 год. възлиза 21 милиона, а България при 
два пъти по големото си население и три пъти 
по-го ле ма та площь, споредъ преброяването презъ 
1920 год. е имало 6,545,892 кокошки т. е. три 
пжти по-малко отколкото въ Дания. Пада се на 
човекъ по ityg кокошка. Г Д-въ. 

гтшшшшшшшшжямяшяштттшаттттвштишш 

Хроника 
ВСИЧКИ чиновници на окржжна служ

ба отстжпаха по една дневна заплата, по-
мощь за пострадалите отъ земетресението. 

Желателно е да се подематъ и въ се
лата подобни инициативи, за да се облекчи 
отчасти поне участьта на пострадалите. 

ПОСТ. комисия е разгледала бюдже
тите на Ботевска и Кюпрюкьойска общини 
върнати на г. Окр. Управитель съ мнение 
да се утвърдятъ. 

УВОЛНЕНЪ е Шаджкьойския околий
ски лЪкгрь Д-ръ Татаринова и на нейно 

правилъ, но напротивъ, дори и достатъчно ки-
речъ не е поставя лъ въ мазилките 

Председателя* Азъ все пакъ ще хвърля 
упрекъ на нашето население, че съ позволили 
това. 

Д. Ж. Дасиадовъ Азъ правя молба, за въ 
бждзще когато ще се хабятъ средства, нека 
съответната власть да бъде по внимателна, за
щото има недобросъвестни предприемачи, на кои
то не требва да се отдаватъ такива обществени 
сгради. 

Д. Ралчевъ. Не можахъ да чуя отъ г. 
Архитекта» презъ тази година по бюджета на 
пост. комисия внесено ли е нещо? По таблица 
№—15 на бюджетопроекта се вижда че е пред
видено като дългъ 180,000 лв. Нещо внесено 
ли, е че остава тази сума като остатъкъ, или 
какъ. 

Архит. Г. Костовv Въпреки всичко това 
въ Коопер. банка има повече (внасяние) постъ
пления, отколлото разходи. 
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м*сто е назначенъ Д-ръ Петръ Ивановъ 
отъ с. Махалъчъ, Провадийско. 

Назначенъ е за окол. лйкарь въ с.Гра-
динарово Дгръ Енчевъ отъ с. Неново, Про
вадийско. 

ПремЪстенъ е Асълбейлийския фелд-
шелъ Гер. Хараламбиевъ въ с. Яса* тепе, а 
на негово место се премества Преджан-
ския такъвъ Д-ръ А. Губергрицъ. 

ЗА ДОМАКИНЪ на Пост. Комисия е 
назначенъ г. Коста Ивановъ, дългогодишенъ 
секр. бирникъ, секретарь на Варн. Гр. об
щина и пр., а досегашния такъвъ Хр. Ива
новъ е назначенъ за окр. провЪритель. 

ОБЩИНИ и учил. н-ва незабавно да из-
ллащатъ всички суми, дължими къмъ окр, 
вестникъ. 

Сжщото да правятъ и читалищата въ 
окржга. 

ОНИЯ абонати на вестника, които не 
получатъ н1>кой брой да съобщаватъ вед
нага въ администрацията, за да имъ се из
праща своевременно. 

Печатница »Войниковъ« — Варна. 

ЧИТДЛИЩЕНЪ ЖИВОТЪ 
Къмъ просвета 

с. Елесъ-факж, Провадийско. 

Театралната група при Елесъ факжн-
ското народно читалище .Поука* не пре
става да работи. Нея не я смущаватъ „кри. 
тикигЬ*, на явилите се .критикари-, за
щото те трЪбва да работятъ повече и по
вече да дадътъ на населението, а после да 
критикуватъ. Тя крачи безпирно напредъ, 
безъ да се уморява и ще крачи до тогазъ, 
до когато сама си каже: .Стойте!- Малко 
почивка. 

Така на 18 м. м.тя представи хубавата 
нова българска драма „Майстори" — Рачо 
Стояновъ. 

Още въ първото действие се разкрива 
душата на стария майсторъ Тихолъ, който 
е благъ и искренъ, а следъ него и на дру
гите майстори, които еж все тъй наивни и 
весели. Младите майстори Найденъ и Жив
ко еж жестоки и стръвни, и съвсемъ чуж
ди за средата въ която действатъ. 

Единиятъ отъ двамата съперници май
сторъ Найденъ е мизантропъ» мислитель 

Хр Митввъ. Има внасяния. 
Председателя Ще отговоря на г. Ласка-

ловъ, защо и на недобросъвесгнн предприема
чи се давагъ направата на постройки. Въ закона 
е казано, който представи гаранция, свидетелство 
за честность и пр. е конкуренгь иш търга, и 
който даде наймалко сума получава предприя
тието. Това е болно Micro въ закона за бюдже 
та, отчетиостьта и предприятията. 

Д. Шиковъ Азъ искамъ да знамъ, какъ 
стои въпроса съ направа нш инородни училища 
въ окржга, дали само планове и сметки имъ се 
изготвятъ и ползувал» ли се съгласно закона за 
кооперативенъ сгроежъ. 

При кооперативенъ строежь на училия 
искамъ да знзя, по желание на населението н 
преди търга лн требва да стане, щото часть отъ 
натуралната работа да се поеме отъ населението, 
съ което много ще се улесни и допринесе нл 
предприемача, а въ много отношение, н*пр. пр*. 
насяне камъни. п*съкъ, дър^и и пр. ше ле-
принесе съ по-чддко средегва Д* се извърши 
^^ройкатл. 

Архит Г. KOCTBV He съставяме планове на 
известни села, докато десетократно не ги загш-
твамъ да ми отговарятъ, желаягь лн да носятъ 
материяльте и следъ това прнегжпяме къмъ ра
бота. Въ събирателните обшини всички материя* 
ли селяните си превозвагъ. 

Стоп v H(iO0V Въ доклада не се спомена 
дали въ село Капулжи-махлс е вписано место за 
училище. 

Аихит Г. Ноставъ Твмъ не е искано да се 
строи училище. 

Предсядзтмя Дебатите считамъ за при
ключени. Давамь думата на окр. ннжинеръ да на
прави свеето изложение. 

Р Е Ш Е Н И Е №—26 

Изслушване изложението и* Варнен &кр. 
мнжмнеръ. Оки **ж т. **у^те»ъ. Чеге изло
жението за състоянието на пжтищата на Варнен
ския окржгъ къмъ 31 дскемврнй 1927 година* 
(Печатапъ въ доклад? на пост. комио<* отъ I. 
I. ло 3! XII 1927 гол.) 
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надмененъ. А другия, майсторъ Живко, е 
типъ олицетворяващъ нашите тогавашни 
майстори, чийто животъ билъ изпълненъ съ 
авантюри въ полето на труда. 

Колкото за изпълнението на играта, 
на младитЬ артисти, въ главните роли, мо
же да се каже че играха съ въодушевление 
и жарь до края на драмата. 

Двата образа, — тая на старите Тихо-
ловци, б-Ьха изнесени съвсемъ правдопо
добно. Г-нъ Демировъ (Тихолъ) ни предста
ви тоя старецъ, въ неговата жива радость. 
А колкото за Гена—тамъ r-ца Р. Иванова 
успЪ много ум^ло и сполучливо да пред
стави майчината наивна радость, загриже-
ностьта и страданието на майката, подиръ 
злочестината и мжката на чедото й. 

Г-ца Г. Ст. Парушева (Милката) ни даде 
една жива и нежна игра, и преданна съ
пруга. Напразно търсеше тя изходъ, за да 
помогне на своя мжжъ, който носи въ ду
шата си гордость и упорство. 

Г-нъ Палабуюковъ (Найденъ) се люшка 
отъ крайно озлобения и затворенъ есна-
финъпо душа, твърдъ като камъкъ, до раз-
мекналия и страждущъ съпругъ, който е 
съсипанъ отъ ревность и едва ли не пада 
на колене предъ съперника си; отъ само-
надеяния и каленъ майсторъ въ живота до 
нещастния малодушникъ, който клеква при 

Азъ ще ви обърна вниманието като имате 
предъ видъ окаяното положение на държавните 
шосейни шътища въ окръга, да подирите другъ 
начинъ временно да се поправятъ тия пътища. 
Сумите които държавата отпуща за цельта едва 
постигатъ за подържането имъ, което съвсемъ не 
е достатъчно за запазването на тия пътища. Ако 
едно клонче отъ общин. пжть не се поправи 
страда едно или две села, а ако делата мрежа 
на окръга се изостави ще страда делото населе
ние въ същия. Требва да се взематъ следующи-
те грижи: Окр. съветъ може да вземе решение 
да помоли и надлежното министерство да се наре
ди нуждното дори и съ законъ общин. пътна те
гоба презъ тази година да се използува изцело 
поправка на държавните пжтища. Не стане ли 
това, требва да знаемъ, че държавни пътища 
нема да имаме. 

Председателя. Благодари на окр. инжинеръ 
за направения докладъ. 

Д-ръ Мичкинъ. Не можахъ да чуя по пж-
тя Девни-Монастиръ какво е извършено. Защо 
до сега не е искаранъ моста до „Балъка". 

първото страшно изпитание, на което го* 
подлага жестокия животъ. 

Г-нъ П. Панаойтовъ въ ролята на май
сторъ Живко, е пр-Ьмолинеенъ, неотстжп-
чивъ, упоритъ. Той е унесенъ ц*Ьлъ въ твор
ческа работа. Съзнава достигнатото бързо 
превъзходство, но това съзнание още по
вече ожесточава, и първите сполуки го са
мо го насърчаватъ, за да нанесе още по 
много страдания и унищожение на разко
лебания врагъ. Той не се спира предъ ни
що само и само да постигне цельта. За не
го нЬма никаква милость никаква пощада. 

Играта на майсторите отъ еснафа 6Ъ 
сжщо добра и правдиво дадена. 

И въпреки, никои отъ показаните де
фекти, на никои, които еж недоволни отъ 
трупата и мячно се разбира човЪкъ съ 
гЬхъ, ансамблътъ на играта е задоволите-
ленъ; развитието на действието е пропито 
съ заразяващъ интересъ, отъ любителите 
и публиката. Общото впечатление на публи
ката е, че има художествени картини за 
националния ни битъ, отъ една епоха, въ 
която народа търси нови полети за работа, 
а именно — въ полето на труда. 

Нека не ни плашатъ приказките на ни
кои „интелигентни14, защото те требва пре
ди всичко да видятъ гредата въ очите си,. 
а после сламката въ очите на другите. Но 

Ив. X. Яродановъ. Има ли проектъ за свър
зване с Влахларъ, съ държавното шосе. 

Ал. Маноловъ. За пътя. Кьопрю-кьой — 
Шипка нищо не чухъ да се каже. Нема ли дър
жавата намерение да почне строежа му. 

Д Ж. Даскаловъ. Окр. инжинеръ забелеза, 
че за постройка шосета и мостове му липсвали 
средства. Направените шосета се валятъ съ оби
кновени валяци, която валировка далечъ не за
доволява трайностьта имъ и за техъ требва по-
големи средства, Не е ли добре въ такива слу
чаи да се изисква парния валякъ, който и по-
евтено коствува. 

Д. Ралчввъ. Шосето Айтосъ—Провадия 
сключи ли се. 

Окр. Инж Нуртевъ Въ пределите на 
Варнен. онръгъ е съединено, а въ Бургаския има 
още 1 клм. да се довърши. 

Д. Ралчевъ* Азъ бихъ молилъ г. окр. ин* 
жинеръ да формулира единъ проектъ за реше^ 
ние което окр. съветъ требва да вземе за изпр*% 
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лрй все това, ние си подаваме ржката на 
т*хъ, за да издигнемъ на заслужена ви
сота българското село. Задружно всички да 
му помогнемъ. То е болно. Да вл-бемъ въ 
душата народна повече в*ра и надежда въ 
слънчеварадостни дни. Да изпълнимъ всич
ки достойно.дълга си като знаемъ, че той 
ни зове: .Твори, работи за заздравяване 
закрепване българското родно село". 

с. Елесъ-факж, 6 априлъ 1928 г. 
Съобщава: P. P. 

Да обявимъ война на неприятелите иа 
овощните дръвчета чрвзъ пръскане съ тю
тюневия екстрактъ, който се получава така: 
сварява се 3 килограма обинновенъ тютюнъ 
въ 7 литра вода, следъ което се оставя да 
престои 24 часа и после се прицежда презъ 
зебло. Следъ това се разтваря I1/» кгр. ca
ny нъ въ 3 литра вода и се смесва съ по
лучената тютюнева вода. Всичко това се 
налива въ 75 лигра вода и се хубаво раз
бърква. 

Може къжъ всичко това да се постави 
и 1 нгр. карболова киселина неучистена 
иди 1 литъръ газъ — петролъ 

J 0 9 W R U учндмщно ндстсятеяства 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 20 
с. Доуджа 22 IV 1928 год. 

Обявяваме на интересующите cct че 
на 5 май т, г- отъ 2—4 часа сл. об, въ 
канцеларията на Доуджанското училище 
ще се произведе търгъ съ явно наддаване 
за отдаване подъ наемъ на следните учи* 
лищни ниви; въ мЪстностьта „Дрйнака* 50 
дек. .Гюджукъ—иолу 72 дек- и тТънката 
кория* 150 дек. Наемния периедъ е 5 го-
дишекъ. Залога за правоучастието въ тгр-
га е 5% върху първоначалната стойност*. 
Наемателя плаща всички разноски по тър
га и 5% върху наема за К. С. П. У. 

Поемните условия могзгь да се ви* 
дятъ всеки присъственъ день въ канцела
рията на училището. 

Отъ настоятелството. 

зуване общинската пътна тегоба за поправка 
държав. шосета, за което той спомена, за да се 
осветли дали окр. съвегь може да налага такава 
тегоба, ако с вънь отъ закона. 

Окр. Инш. Куртевъ. Това може да бъде 
като идея на Министерството. 

Председателя. Можемъ да гласуваме пред
ложение да помолимъ министерството да вземе 
мерки за такива и такива работи. 

Д. Ралчввъ* Като имате предъ видъ че 
въпроса е много важенъ, защото безъ пжтнн 
съобщения не може да има иикакъвъ напредъкъ 
и така, това положение което рисува г. окр. 
инжинеръ, не може освенъ съ една тжга да из* 
кажемъ нашит* съжаления. Може ли суми които 
ct отпущагь да не могагь да се използувагь. 
Азъ сметамъ, че населението и така е мною 
претрупано, да вземемъ решение да помолимъ 
Министерството да отпустие тези средства които 
предвижда, но да товарнмъ още населението не 
^збирамъ. 

Д. Шиковъ» Илюстрацията кояго дава г. 

окр. инжинеръ на нашите държавни и общински 
пътища е печална. Въ днешния моменгь състоя
нието на тия пътища е много по влошено откол
кото това което нанася г. нвжииеря, благодаре
ние на кишавата зима, където имаше наченки за 
развала еж доразрушени. Благоустроена държава 
се познава по нейните лжтнн съобщения. Въ 
каквото положение еж пжтмщата, въ такова по* 
ложение ще бъде и населението. За голямо съ
жаление ние въ България този въпросъ го оста
вяме по назаденъ плаигь. Отъ изложението се вижда, 
че еж били предпилеми вя пшпршшш държави* 
пжтиша сумата 3,600.000 л»„ в еж били omjr 
стиати само 400,000 ле. Нека призиасмъ, че 
това е единъ скандал*. Азъ и%ма да накажа 
съжаление като г. Ралчевъ* а ще искямъ окр. 
съветь да направя едияъ протестъ за л^шо во
дената пжтиа политика у иасъ Финансовата ко
мисия, която вероятно с турена да разглежда 
държавните разходи и разрешава нуждно ли е да 
се даде кредигь нли да се отложи» тя сжшата 
когато разглежда, държав. бюджегь и разреша
ва платежи за големи хонорари» кгманлировки, 
а средствата на пжтната и стопанска политика 
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-кастри. Даже и*, трудовацит* по иаборъ ,700 ду
ши еж били огпустнати само половината* защото 
нЪмало средства да се хранятъ и подържатъ. 
Требва да признаемъ че една оть причините за 
развалянето на шосетата е и липсата на достатъч
но кантонери, защото ако имаше такива, rb ве
днага щЪха да поправятъ наченките огь развала» 
като поставятъ чакълъ 

Азъ сметамъ, че ние можемъ да вземемъ 
решение, въ смисъль да се задължатъ общините 
въ районите на които минава шосе, да ги раз-
чиствагь отъ снежни преспи и пр. като съ това 
улеснятъ съобщенията и предотвратятъ разруше
нията които ще следватъ отъ разтопяването на 
снега. 

Ст. ировъ. Като имаме примеръ общин
ското шосе Караагачъ —- Хамбърлъкъ, мисля, 
че не само валяците, но и персонала е внновенъ 
за нетрайностьта на шосетата, защото ^е си гле
да добре работата. Въпросното шосе се раз
валя още първата година. 

Д-ръ Цонввъ» Азъ моля г. инжинера да 
даде пояснение; проектираното шосе Варна —• 
монастира — санаториума, въ какво положение 
се намира- Има ли никакви пречки за продъл
жаването му и какъ ще се премахнатъ. Също и 
шосето Кестричъ — Аладжа-мрнастиръ. на което 
замлената работа е искарана, кога ще се ниви-
лира." 

Вао. Ив. Тит&въ. Какъ- стои въпроса съ 
прокарването на Галатинския пъть. Тази година 
населението пакъ не можа да отбие пътната си 
тегоба по него. Азъ обръщамъ ' сериозно внима*' 
ние на този пъть, защото Галата занапредъ се 
очертава като курортенъ центъръ и ще е крайно 
необходим*. За направата му требва да се от~ 
пустнатъ трудоваци. Ако остане m гзлатинци, 
пътя никога не ще бжде донскарзнъ. 

Кост ^олевъ. Шосето Белево -— Констан-
тиново е наслано още презъ есеньта и до сега 
стои недовършено. Кога ще се валира» защото днесъ 
за днесъ каруците минаватъ презъ нивите. Съ
що проектирания мость между Белево —- Девня 
е отдаденъ на предприемачъ, а и до сега не е 
направено нещо особено по него. 

Ф РаФЗнловъ. Г. г. окр. съветници,, из
слушахме изложението на окр. инжинеръ, което 
е и отпечатано въ отчета, на пост. комисия. Го-. 
сподата, които взеха думата, споредъ менъ тре
бваше да направятъ по-обективна и принципна 
критика по шосейната държавна и общинска 
мрежа въ окръга. Обаче г. Ралчевъ и др. каза
ха, че тая политика не е задоволителна. Те я 

минаха като едно дело на държавната политика.. 
Най-важната ц*ль на една държава е да свърже 
селищата кждето бие пулса на живота. Това еж 
по-големите градове 

Следъ големата война, въ която н нашата 
страна беше ангажирана, като резултатъ дойде и 
изтощаването на нашата държавна организация в 
особено въ тежко положение изпадна следъ 
сключването на Ньойския договоръ, по който 
влезоха маса задължения на нашата държава. Ние 
чухме отъ г, инжинера, па и всички знаемъ, че 
положението на държавните пътища е тежко. 
Презъ годината еж построени само 4 клм, шо
сета, защото за цельга се изискватъ маса сред-
ства. Не само днешната, но утрешната и по-утре-
шната властъ не ще може да направи други/ ар» 
терии, защото на нашата държавд тежатъ.тежкн 
задължения. Следователно да се мисли, че дне
ска може да се следва оная строителна политика» 
коя се следваше преди войните при липса на 
капитали • възстановителенъ заемъ, една часть 
отъ който да се покриятъ задълженията кьмъ 
народната банка, а другата да се постави на pas-
положение на индустрия и економически живегь, 
до като не- бждатъ премахнати репарациите не 
може да се гоаори за строителство. Азъ сметамъ* 
че когато се говори по единъ такъвъ крупенъ 
въпросъ, не требва да се констатиратъ само 
факти, а требва да' търсимъ и причините. 

Но, Господа, колкото и да съ занемарени в 
изоставени държавните пжтища, и колкото малко 
да съ направени, ние виждаме въ. изложението 
на г, инжинера,. напротивъ за сметка на държав
ните пжтища имаме засилване строежи ва об
щински пътища. Мрежата на готовите общински 
пътища се е увеличила съ 36 1/а клм ' к а т 0 

състоянието ймъ се е запазило миналогодишното. 
Готовите общински пътища съставляватъ 

вече 46. 5 % отъ общата мрежа на общинските 
пътища, която е отъ 586 клм. 

Приготвени материяли има за около 185 клм. 
Но азъ ?намъ, че има една грамадна сума 

да се събира отъ пжтно повиничари Министер
ството е» вземало решение на всеки участъкъ ла 
назначи по единъ екзекуторъ зй събирането на 
пътната повиность, Затова споредъ менъ пжтиии-
та въ селата могатъ да се направятъ не отъ 
средствата на държавата, а съ- трудовата по
виность. За да може нашата страна да бъде 
кръстосана съ пжтища, ще требва да бъде за
силена, както трудовата тъй и пътната повиность. 
Само по такъвъ начинъ ще можемъ да свържемъ. 
нашите пжтища съ шосета. 

(Следвг/ 


